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Zápis z 11. zasedání Akademického senátu 

č. j.  UKFaF/632470/2024 

konaného dne 18. 12. 2024 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: dr. Bárta Pavel, doc. Boušová Iva, doc. Červený Lukáš, dr. Doseděl Martin, dr. 
Hradiská Breiterová Kateřina, Mgr. Hrdinová Iva, Janovcová Hana, dr. Jirkovský Eduard (do 
15:59), dr. Kastner Petr, doc. Krátký Martin, Kučerová Eliška, dr. Kudláčková Zděnka, dr. 
Macháček Miloslav (od 14:48), doc. Malý Josef (do 15:15), Mgr. Reguli Adam (do 15:24), Mgr. 
Sedláček Patrik, doc. Sklenářová Hana, dr. Vokřál Ivan, doc. Vraníková Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Roh Jaroslav, prof. Šimůnek Tomáš (do 14:51), doc. Kučera Radim, prof. 
Nachtigal Petr (do 14:55), prof. Nováková Lucie, prof. Štaud František (do 14:54), prof. Zimčík 
Petr, Ing. Vlčková Lenka (připojena on-line) 
 
Hosté: Mgr. Matějka Lukáš, Ing. Navrátilová Lucie 
 
Sekretářka Akademického senátu: Dvořáková Ivana 
 
Omluveni: Cápayová Mária, Čech Petr, Čech Stanislav, Klusák Ondřej, Bc. Ptačin Tomáš 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu 
3. Vystoupení vedení FaF UK 
4. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED 

– BAK & SYNER“ a Univerzitou Karlovou 
5. Informace z AS UK a komisí AS UK 
6. Podmínky pro přijetí do bakalářského studijního programu Léčivé rostliny 

a nutraceutika pro akademický rok 2025/2026 akreditovaný v českém jazyce 
7. Přiznání stipendií za vynikající výsledky dosažené v akademickém roce 2023/2024, 

k vyplacení v akademickém roce 2024/2025 
8. Rozdělení výsledku hospodaření fakulty za rok 2023 
9. Informace o krátkodobých pronájmech prostor FaF UK v roce 2024 
10. Různé 
 



1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký ve 14:05 zahájil 11. zasedání senátu. Na 
úvod přivítal senátory, vedení fakulty a hosty zasedání.  
 
Senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Jako skrutátoři pro zasedání byli určeni senátorka 
Eliška Kučerová a senátor Mgr. Patrik Sedláček, zápis provedla Ivana Dvořáková. 
 

 

2. Schválení programu 

S navrženým programem 11. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu. Ze strany senátorů 
nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí bodů, a proto 
předseda AS FaF UK doc. Krátký vyzval senátory k hlasování o jeho schválení.  
 
Hlasování: 18-0-0 (pro-proti-zdržel se)  
Závěr: AS FaF UK schválil program 11. zasedání. 
 
 
3. Vystoupení vedení FaF UK 

Doc. Roh /děkan fakulty/: 

• Mephared 2: 
o Připomínka pozvání na oslavu dosažení nejvyššího bodu hrubé stavby 

kampusu, tzv. glajchy, která se bude konat 19. prosince 2024. 
o Stavba pokračuje dle harmonogramu, práce se nyní postupně přesunou do 

vnitřních prostor obou budov. 
o Akademickému senátu Univerzity Karlovy byl předložen návrh vnitřního 

rozdělení účasti na kofinancování projektu v očekávané výši 2 mld. Kč 
a případných vícenákladů mezi univerzitu a hradecké fakulty. Zároveň probíhá 
diskuze o systému zapojení prostředků z fondů jednotlivých součástí UK, který 
by pomohl omezit potřebu financování komerčními úvěry, a umožnit tak 
hospodárné využití zdrojů.  

• Poděkování všem, kteří se zúčastnili dosavadních debat k nové akreditaci studijního 
programu Farmacie. V nejbližší době bude řešena otázka volitelných a povinně 
volitelných předmětů, doc. Kučera zašle rozvržení povinných předmětů do ročníků. 

• Gratulace prof. Petru Pávkovi, který obdržel cenu Lorem v prestižní soutěži Česká 
hlava. Toto ocenění je udělováno za objev či mimořádný počin v oblasti zdravotnictví, 
lékařské péče, farmacie a oborů zabývajících se lidským zdravím, či za původní léčebný 
postup, a to jak v základním, tak v aplikovaném výzkumu. 

• Poděkování všem, kteří se podíleli na propagačních akcích fakulty.  
o Zvláštní poděkování Petru Čechovi za roli průvodce ve videospotu, který 

přibližuje obor farmacie středoškolákům, v rámci online akce Readycon 2024. 
Video je ke zhlédnutí zde: Studuj Farmacii. 

• Do programu Horizont Evropa byl projektovým konsorciem vedeným Amsterdam 
University Medical Center (AUMC) podán projektový návrh „Enhancing care 
coordination of older adults with multiple long-term conditions from underserved 
populations by (lay) health advocates trained to assist in self-checks in Africa, Canada 
and Europe” (CHECK4OLD). Poděkování garantce projektu doc. Daniele Fialové. 

 

https://www.youtube.com/watch?v=Qfl0sswzfec


Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 
 

Prof. Šimůnek /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický rozvoj fakulty/:  

• Gratulace a poděkování úspěšným navrhovatelům, jejichž projekty budou v letech 
2025-2027 podpořeny Grantovou agenturou České republiky (hlavní řešitelé doc. 
Matoušková a prof. Nováková, spoluřešitelé doc. Krátký, doc. Kučera a prof. Vávrová). 

• Tým projektu NETPHARM připravuje zprávu o realizaci za druhé monitorovací období. 

• Připravuje se vnitrouniverzitní soutěž k programu Charlestone.  

• Informace ke stávajícím i novým projektům jsou poskytovány na pravidelných 
setkáních k vědě, doktorskému studiu, projektům a transferu technologií. 

• Dne 9. dubna 2025 by měla být otevřena výzva k podávání návrhů na projekty Marie 
Skłodowska-Curie Postdoctoral Fellowships (MSCA-PF) s uzávěrkou 10. září 2025. 
Grant podporuje výzkumné stáže postdoktorandů na 1-2 roky spojené s mezinárodní 
mobilitou. Kontaktní osobou je Ing. Mgr. Anna Opitz. 

 
Dále se prof. Šimůnek vyjádřil k podnětu předanému kolegiu děkana prostřednictvím 
Akademického senátu FaF UK, který se týkal zpracování žádostí agendy Personálního 
a mzdového oddělení, které jsou podávány do kolegia děkana. V současnosti jsou žadatelé 
nuceni osobně vyžádat informaci o výsledku rozhodnutí přímo na příslušném oddělení. 
V případě, že by pověřená osoba z děkanátu zaslala e-mail s rozhodnutím přímo žadateli, 
zjednodušil by se celý proces, zlepšila by se transparentnost a efektivita, a navíc by došlo 
k podpoře digitální komunikace.  
Prof. Šimůnek potvrdil, že informace skutečně standardně odesílá vedoucí Personálního 
a mzdového oddělení, žadatelé se však někdy dotazují na výsledek rozhodnutí dříve, než je 
zpráva odeslána. Pí Hemerková bude požádána o předávání informací bez zbytečného 
odkladu. Zároveň vyzval k uvedení konkrétních situací, které by bylo možné prošetřit.  
 
Doc. Krátký otevřel diskuzi. 
 
Doc. Vraníková doplnila informace k výše uvedenému podnětu a uvedla osobní zkušenost 
i zkušenost kolegy, kdy jim nebyly informace o prodloužení smlouvy či schválení výjimky 
o čerpání dovolené v prvních 3 měsících roku sděleny vůbec. 
Prof. Šimůnek poděkoval za konkrétní údaje, přislíbil projednání a nápravu.  
 
Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky.  
 
Prof. Štaud /Vědecká činnost/:     

• V nejbližší době budou zpracovány podklady pro hodnocení publikační činnosti 
zaměstnanců FaF UK za rok 2024, následně budou výsledky zveřejněny. Ke zpoždění 
procesu došlo z důvodu změny metodiky. 

• Do termínu uzávěrky dne 17. prosince 2024 byly podány čtyři žádosti o podporu 
postdoktorandů a mladých vědeckých pracovníků ze Strategického fondu děkana 
programu Cooperatio PharmSci. 

• Do přijímacího řízení II bylo do doktorských studijních programů na akademický rok 
2024/2025 se zahájením studia od 1. března 2025 obdrženo šest přihlášek.  

o V termínu 11. - 13. 3. 2025 bude pod záštitou Mgr. Rataje organizován 
seznamovací kurz pro studenty 1. ročníku doktorského studia. 



• Uskutečnilo se několik schůzek s pracovníky Rektorátu UK i pracovní skupiny pro 
reformu doktorského studia ohledně novely zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých 
školách. 

o I přes řadu nevyjasněných otázek je již zřejmé, že doktorandi, kteří nastoupí ke 
studiu od října 2025, budou mít zaručený minimální příjem ve výši 1,2násobku 
minimální mzdy, a že státní doktorské zkoušky budou nahrazeny kolokviem. 
Řeší se, jak umožnit doktorandům výuku. 

• Informace o využití účelové podpory Specifický vysokoškolský výzkum. Soutěž 
projektů by nadále měla pokračovat v ročním cyklu, lze očekávat podporu ve stejné 
výši, avšak poprvé bude možné celou částku, vyjma režie a prostředků na stipendia, 
využít plošně na pokrytí nákladů na doktorská stipendia. 

• Z Rektorátu UK jsme stále neobdrželi finální materiály k úpravě kritérií habilitačních 
a jmenovacích řízení, nicméně nepředpokládáme výrazné změny. 

 
Následně se prof. Štaud vyjádřil k podnětu předanému kolegiu děkana prostřednictvím 
Akademického senátu FaF UK. Podnět se týkal žádosti o nastavení pravidel pro využívaní AI 
při psaní závěrečných prací v souvislosti s rozšířením AI a jejím stále častějším používáním. Ze 
semináře, který k právní problematice AI pořádal RUK, vyplynulo, že UK žádná doporučení 
nedá/nevydá opatření a nechá na jednotlivých fakultách, jak použití AI ošetří. Studenti-
bakalanti/diplomanti/doktorandi i jejich školitelé by nějaká pravidla uvítali. 
Prof. Štaud uvedl, že téma použití umělé inteligence se týká veškerých vysokoškolských prací. 
Vedení fakulty tuto otázku zásadně nediskutovalo, protože využití AI ve vědecké činnosti je 
povoleno do té míry, do jaké její využití umožňují časopisy, ve kterých publikujeme. Ty 
stanovují určité mantinely, které jsou pro nás určující. Nyní je nezbytné naučit se s umělou 
inteligencí pracovat, ne vydávat nějaká nařízení nebo pokyny. 
 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 
 
Doc. Sklenářová uvedla, že se katedry snaží navýšit příjmy doktorandů zapojením do projektů, 
kde však velikost pracovního úvazku nesmí přesáhnout 0,5. 
Prof. Štaud uvedl, že pokud daný projekt souvisí s tématem disertační práce daného studenta, 
jsou žádosti o výjimku vždy schváleny. 
 
Mgr. Hrdinová se zeptala, do kdy budou platit stávající podmínky navýšení doktorandského 
stipendia po vykonání státní doktorské zkoušky či absolvování stáže. 
Prof. Štaud uvedl, že zatím nedošlo k žádné změně fakultních předpisů. Do budoucna však 
bude zrušeno, jak již bylo dříve avizováno. 
Dr. Jirkovský a doc. Roh dále zmínili problematiku započítávání GAUKů do zaručených příjmů. 
 
Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 
 
Prof. Nachtigal /Studijní záležitosti – anglická výuka, Laboratorní diagnostika ve 
zdravotnictví/: 

• On-line se uskutečnilo vůbec první setkání se studenty 1. ročníku kombinované formy 
studia, kde byly představeny základní principy kreditového systému a další informace 
o studiu.  

• Z důvodu komplikované situace se získáním víz již započala přijímací řízení v Íránu, 
bylo přijato 18 studentů. 

• Zástupci fakulty se zúčastní veletrhu v Jižní Koreji. Uznávání vzdělání se stále řeší. 



 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy ani připomínky. 
 
Doc. Kučera /Studijní záležitosti – Farmacie/:  

• Kolegium děkana schválilo podmínky mimořádného stipendia v případech zvláštního 
zřetele hodných a stipendia za sportovní výsledky dosažené v roce 2024. Žádost je 
třeba podat do 27. ledna 2025 na studijní, resp. vědecké oddělení. 

• V návaznosti na novelu zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, bude nezbytné 
upravit univerzitní předpisy týkající se rigorózního řízení, stipendijního řádu, 
disciplinárního řádu, celoživotního vzdělávání a další. 

• Oddělení informačních systémů zpracovalo výsledky hodnocení výuky studujícími. 
Komentářové znění bylo předáno vedoucím kateder k vyjádření. Projednání Studijní 
komisí AS FaF UK bude řešeno s její předsedkyní doc. Vraníkovou. 

• Byly vypsány termíny průběžných státních zkoušek, studenti byli zároveň upozorněni, 
že počet termínů je konečný a nebudou přidávány další. 

 
Dále se doc. Kučera vyjádřil k podnětu předanému kolegiu děkana prostřednictvím 
Akademického senátu FaF UK. Jednalo se o návrh, aby vyučující a garanti předmětu 
zpřístupnili veškeré materiály všem akademickým pracovníkům fakulty/univerzity. Tato 
iniciativa by umožnila širší sdílení informací mezi kolegy, kteří učí navazující, paralelní nebo 
průpravné předměty, a přispěla by k větší efektivitě výuky i lepšímu provázání obsahu 
jednotlivých předmětů, a to nejen na bázi výsledků učení. Zveřejňování materiálu na Moodle 
pod heslem neumožňuje zohledňovat výuku kolegů v rámci zasazení konkrétních informací 
do širšího kontextu nebo předcházení duplicitám apod. 
Doc. Kučera uvedl, že záleží na jednotlivých katedrách či garantech předmětů, zda zveřejňují 
materiály v Moodle nebo klasických studijních materiálech. Kolegové mohou požádat 
vyučujícího daného předmětu, aby je zapsal do kurzu, který vedou, tím budou mít 
k materiálům přístup, příp. požádat o přístupy.  
 
 
Doc. Krátký otevřel diskuzi. 
 
Doc. Vraníková vznesla podnět, zda by mohlo dojít k přejmenování studijních materiálů např. 
na podklady pro přednášky, protože studenti je často mylně považují za kompletní zdroje pro 
přípravu ke zkouškám. Negativní hodnocení studia potom zdůvodňují tím, že zkouška 
obsahovala informace, které nebyly obsaženy ve studijních materiálech. 
Doc. Kučera odpověděl, že přejmenovat pochopitelně lze, ale oba názvy mohou evokovat 
totéž, tedy i s jiným názvem tomuto budeme čelit. Vyučující studenty informují, že se nejedná 
o jediný zdroj informací, ze kterého mají čerpat. 
Dr. Kudláčková navrhla doplnit definici studijních materiálů do příručky pro první ročníky 
uvádějící, že se jedná o osnovu, resp. sylabus, a pro přípravu je nezbytné využívat všechny 
studijní materiály nabízené katedrou. 
Dr. Jirkovský uvedl, že každý předmět má v úvodu uvedeno, co přesně požaduje od studentů. 
Doc. Kučera dodal, že přidání informace do příručky je poměrně jednoduché řešení a uvedení 
informace na další místo kvitoval. 
Do diskuze se dále zapojili prof. Štaud, doc. Vraníková a doc. Roh, který zmínil přínos výsledků 
učení v této oblasti. 



Doc. Krátký navázal dotazem, zda má absolvent magisterského studia přihlášený do 
rigorózního řízení přístup k materiálům na intranetu, ačkoli nemá statut studenta vysoké 
školy. 
Ing. Navrátilová a Mgr. Matějka sdělili, že přístup nemá. 
Doc. Kučera doplnil, že si tito studenti mohou ve Studijním informačním systému požádat 
o podporu fakulty, a přístup jim za úplatu bude umožněn pracovníky Centra informačních 
technologií. 
 
Nebyly vzneseny žádné další dotazy či připomínky.  
 

Prof. Nováková /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/:  

• Poděkování za veškeré činnosti v oblasti popularizace vědy a propagace fakulty, např. 
organizaci Dnů otevřených dveří. Máme pozitivní zpětnou vazbu od návštěvníků 
i Rektorátu UK. 

• Poděkování kolegům z Katedry farmakognozie a farmaceutické botaniky za organizaci 
vánočních dílniček pro děti zaměstnanců i zájemce z řad veřejnosti, a také prof. Lucii 
Cahlíkové a týmu spolupracovníků za vytvoření řady sypaných čajů, kterými fakultu 
nejen reprezentují, ale mj. přispívají k rozšíření jejího dobrého jména. 

• Město Hradec Králové oslaví v roce 2025 osmisté výročí založení, v rámci oslav, a to i k 
výročí Lékařské fakulty UK, proběhne dne 23. května v Šimkových sadech a Zahradě 
léčivých rostlin akce Hradec plný zdraví organizovaná Lékařskou a Farmaceutickou 
fakultou v Hradci Králové za finanční podpory města. 

• Termíny dalších připravovaných akcí: 
o Zlaté promoce 12. dubna 2025; 
o Národní kolo studentské vědecké konference 28. a 29. dubna 2025 (prezentace 

proběhne vzhledem k mezinárodní účasti v anglickém jazyce). Vedoucí kateder 
mohou vyslat kolegy do poroty. 

• Byly přijaty dvě přihlášky na zaměstnaneckou mobilitu v rámci programu Erasmus+. 
Zároveň připomenuta možnost včasného podání přihlášek pro postgraduální 
studenty. 

• Poděkování za prezentaci fakulty v médiích. 
 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 
 
Prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

• Informace o novém způsobu provozu počítačů (Always On VPN), které uživatelé 
využívají mimo pracoviště. Pro zapojení do testování virtuální privátní sítě je možné 
kontaktovat Centrum informačních technologií. Připojení by mělo být kvalitnější než 
přes stávající technologii DirectAccess. 

• Doporučení vhodného oblečení a obuvi na prohlídku staveniště kampusu Mephared 2 
v rámci zítřejší oslavy dosažení nejvyššího bodu stavby. 

• Připravuje se vypsání veřejných zakázek na vybavení vivária, laboratorní vybavení, 
audiovizuální techniku, autokláv aj. 

 
Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy ani připomínky. 
 
Ing. Vlčková /tajemnice fakulty/: 

• Informace z porady tajemníků: 
o Řešil se fond Mikuláš a problematika vnitrobanky. 



o Upozornění na nutnost částečného čerpání prostředků, které fakulty obdržely 
na mzdovou kohezi, již v roce 2024. Stejně tak v předchozím roce nevyčerpané 
finance na zvýšené ceny energií. 

o Kvestor Univerzity Karlovy Mgr. Maňásek sdělil, že Reprezentativní komise 
Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy avizovala navýšení příspěvku pro 
veřejné vysoké školy na rok 2025 o 3 mld. Kč. 

• Informace k čerpání rozpočtů – poslední úhrady bankovním převodem v letošním roce 
mohou proběhnout dne 30. prosince 2024. Sklad bude pro čerpání do roku 2024 
otevřen do 7. ledna 2025, poté bude uzavřen a proběhne inventura. Opětovné 
otevření skladu bude 13. ledna 2025. 

 
Doc. Krátký otevřel diskuzi. 
 
Dr. Jirkovský se dotázal, zda již bude platit v dalším akademickém roce pravidlo, podle kterého 
by se měla studijní úspěšnost v prvních ročnících promítnout do rozdělování prostředků pro 
veřejné vysoké školy. 
Doc. Roh sdělil, že na Slovensku bylo toto pravidlo již zavedeno. Podle Ministerstva školství, 
mládeže a tělovýchovy se jedná o způsob, jak zvýšit studijní úspěšnost a počet 
vysokoškolských studentů, pravděpodobně tedy bude do budoucna zavedeno i v České 
republice.  
 
Mgr. Reguli se dotázal, zda se bude zrušení státní doktorské zkoušky týkat pouze studentů, 
kteří zahájí studium v říjnu 2025 a později, nebo také těch, kteří již studují. 
Mgr. Matějka uvedl, že novela zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, na tuto situaci 
pamatuje a uvádí, že student, který zahájil první období výuky před účinností novely, složí 
státní doktorskou zkoušku a obhájí disertační práci, později nastoupivší studenti složí státní 
závěrečnou zkoušku spočívající v obhajobě disertační práce. Nyní předpokládaný termín 
účinnosti novely 1. ledna 2025 bude pravděpodobně posunut. 
Do diskuze se dále zapojili doc. Malý, doc. Roh a doc. Sklenářová.  
 
Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 
 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 
 
 

4. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – 
BAK & SYNER“ a Univerzitou Karlovou 

Doc. Krátký připomněl, že věcně byl dokument projednán na 10. zasedání AS FaF UK. 
Doc. Roh jako předkladatel návrhu uvedl bod a předal slovo proděkanovi pro investiční 
a technický rozvoj fakulty prof. Zimčíkovi. 
Prof. Zimčík sdělil, že podklady byly odeslány Odboru veřejných zakázek Rektorátu Univerzity 
Karlovy, který provedl drobné úpravy dokumentu (upřesnění popisů změn a zařazení jiného 
odstavce zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek). Z finančního hlediska se nic 
nezměnilo. 
 
Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy či připomínky. 
 



Hlasování: 18-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK projednal návrh předloženého Dodatku č. 4 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 
8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – BAK & SYNER“ a Univerzitou Karlovou a souhlasí 
s jeho uzavřením. 
 
 

5. Informace z AS UK a komisí AS UK  

Dr. Kudláčková na úvod sdělila, že od termínu 10. zasedání AS FaF UK se uskutečnila dvě 
zasedání pléna Akademického senátu Univerzity Karlovy a dvě či více zasedání jednotlivých 
komisí. 

• Zasedání Akademického senátu Univerzity Karlovy: 
o Z důvodu blížícího se výročí tragických událostí na Filozofické fakultě UK je 

rektorka univerzity prof. Králíčková v kontaktu ohledně bezpečnosti se všemi 
děkany. Na Právnické fakultě UK úspěšně proběhlo bezpečnostní cvičení. 

o Dne 21. listopadu a 4. prosince 2024 proběhla setkání s ministrem školství, 
mládeže a tělovýchovy doc. Mikulášem Bekem. 

▪ Informace o rozdělení navýšení prostředků pro veřejné vysoké školy 
(1,5 mld. Kč bude určeno na ukazatel K; 1,5 mld. Kč na ukazatel A) 
a preferovány budou tzv. obory potřebnosti (učitelské a technické 
obory) a okrajové univerzity (Plzeň, Ústí nad Labem, Liberec). 

o Celkové navýšení prostředků o 4 mld. Kč navrhuje Reprezentativní komise 
MŠMT rozdělit na 1 mld. Kč pro umělecké školy a 3 mld. pro univerzity. 

o Ministr Bek chce změnit parametr absolventa v ukazateli K (dříve jím byla 
zaměstnanost, nově se bude zohledňovat studijní úspěšnost/neúspěšnost 
v prvním ročníku studia). 

o Dojde ke změně indikátoru věda a výzkum. 
o Do ukazatele C (doktorské studium) se má násobit výkonnost univerzity 

a úspěšnost studia. 
o Ministr školství, mládeže a tělovýchovy si přeje 3% nárůst počtu zapsaných 

studentů, což by se nemělo týkat Karlovy a Masarykovy univerzity 
a uměleckých škol. 

o Uskutečnilo se jednání vedení AS UK a České konference rektorů ohledně 
Národního akreditačního úřadu pro vysoké školy. 

o Informace k tzv. hlídačkovnému, tedy podpoře studentů při rodičovské 
dovolené ve výši 10 000 Kč měsíčně po dobu trvání akademického roku. 

o Dnes 18. prosince 2024 se uskuteční Vánoční koncert UK od 19:00 ve Velké 
aule Karolina. 

o Pietní akce u příležitosti výročí tragických událostí na Filozofické fakultě UK 
▪ 13:00 neveřejné setkání s pozůstalými; 
▪ 15:00 neveřejný pietní koncert Rok poté v kostele Nejsvětějšího 

Salvátora; 
▪ 17:00 tichá vzpomínka u památníku před Filozofickou fakultou UK; 
▪ 18:00 mše svatá za oběti střelby v katedrále sv. Víta, Václava a Vojtěcha 

na Pražském hradě; 
▪ 20:00 ČT2 odvysílá dokumentární snímek o obnově života na FF UK. 

o V rámci rozpravy přednesl místopředseda dr. Andrej Farkaš podnět ohledně 
obsazování vedoucích pozic v návaznosti na již dříve projednávaný možný střet 
zájmů Mgr. Otomara Slámy. 



▪ Na základě tohoto sdělení přijal AS UK usnesení, kterým žádá vedení 
univerzity o vypsání výběrových řízení na pozice, u nichž vnitřní předpis 
určuje, že by měly být zpravidla obsazeny otevřeným výběrovým 
řízením, a které vedení UK obsadilo pověřením bez výběrového řízení. 

o Během provádění mimořádné kontroly hospodaření bylo zjištěno uzavření pěti 
smluv v hodnotě přesahující 40 mil. Kč, které nebyly předloženy k projednání 
Akademickému senátu ani Správní radě Univerzity Karlovy. 

▪ Kvestor UK Mgr. Maňásek byl vyzván k objasnění situace. 
o Vyjádření k návrhu jmenování prorektorky pro rozvoj lidských zdrojů a nové 

technologie Mgr. et Mgr. Věry Jourové. 
▪ Rozsáhlá diskuze v AS UK při zavádění nové prorektorské pozice rok 

před koncem mandátu současné rektorky, vzneseny otázky, zda je 
název pozice správný a neměl by být spíše prorektorka pro vnější 
vztahy, prolínání s činnostmi ostatních prorektorů, náklady na tuto 
funkci aj. 

o AS UK vzal na vědomí Plán rovných příležitostí Univerzity Karlovy 2025-2027, 
Přehled podaných žádostí o podporu z fondu na investiční rozvoj fakult 
a dalších součástí („Mikuláš“) doručených do září 2024. 

o Projednán Dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo – Výstavba Kampusu Albertov – 
Biocentrum (prodloužení termínu dokončení o 90 dní), navýšení nákladů. 

o Proběhnou další jednání o Ideovém návrhu na další sjednocení vizuálního stylu 
UK a fakult (užívání pečeti UK jako pozadí, užití části pečeti a dořešení 
barevnosti fakultních znaků). 

o Projekt „krizového řešení“ aktualizace univerzitního webu www.cuni.cz. 

• Sociální komise AS UK: 
o Schváleny podpory zájmové činnosti, fond se již blíží vyčerpání. 
o Komise přijala usnesení, kterým žádá kvestora UK a ředitelku Kolejí a menz UK 

o zajištění otevření jedné menzy v Praze o víkendech, ve spolupráci s dalšími 
veřejnými vysokými školami. 

• Komise pro třetí roli AS UK: 
o Komise jednala o časopisu Forum, který zůstane nadále propagační tiskovinou. 

Pro studenty bude vydávána “odlehčená” on-line verze. 
o Reprezentační ples Univerzity Karlovy bude pravděpodobně zrušen z důvodu 

probíhajících sporů o užívání Paláce Žofín mezi jeho vlastníkem Městskou částí 
Praha 1 a dosavadním provozovatelem. 

• Informace z Rady vysokých škol: 
o Předsednictvo RVŠ projednávalo přesun nákladů na tzv. hlídačkovné pod 

Ministerstvo práce a sociálních věcí. 
 
Dr. Jirkovský navázal informacemi ze zasedání Ekonomické komise a Komise pro IT AS UK. 

• Ekonomická komise AS UK: 
o Koncem ledna 2025 by měla proběhnout schůzka ohledně financování 

Rektorátu UK. RUK by měl vytvořit zprávu o financování podobně, jako fakulty, 
a dále vytvořit přehled mezd na RUK a jejich analogii se srovnatelnými pozicemi 
na fakultách. 

• Komise pro informační technologie AS UK: 
o Informace k webu, kyberbezpečnosti, studentským e-mailovým schránkám či 

mobilní aplikaci. 
 



Doc. Krátký otevřel diskuzi. 
 
Doc. Roh upozornil na zásadní změnu kritérií habilitačních a jmenovacích řízení spočívající ve 
zrušení kvalitativních i kvantitativních požadavků, které budou nově definovány v opatření 
děkana na každé z fakult. Tím však mohou být nastavena různá kritéria pro stejné či blízké 
obory na jednotlivých fakultách, což považuje za nešťastné řešení, které nebude navenek 
působit dobře.  
Dr. Jirkovský uvedl, že Akademický senát a Vědecká komise Univerzity Karlovy se budou 
k podkladům vyjadřovat jako poradní orgány rektorky UK. 
 
Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 
 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 
 

 

6. Podmínky pro přijetí do bakalářského studijního programu Léčivé rostliny 
a nutraceutika pro akademický rok 2025/2026 akreditovaný v českém jazyce 

Doc. Roh jako předkladatel uvedl, že dokument již byl několikrát diskutován, a nyní je senátu 
předkládán ve finální podobě. 
 
Nebyly vzneseny žádné dotazy či připomínky, proto bylo rovnou přistoupeno k hlasování. 
 
Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se)  
Závěr: AS FaF UK schválil podmínky pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2025/2026 do 
bakalářského studijního programu Léčivé rostliny a nutraceutika v prezenční formě studia. 
 
 
7. Přiznání stipendií za vynikající výsledky dosažené v akademickém roce 2023/2024, 

k vyplacení v akademickém roce 2024/2025 

Doc. Roh poděkoval za předem zaslaný podnět AS FaF UK a vyjádřil se k němu. 

• Na základě čeho byl stanoven prospěchový průměr 1,45 u studentů farmacie a 1,22 
u studentů bakalářského a navazujícího magisterského studijního programu? Přijde mi 
trochu diskriminační, že u studentů farmacie je prospěchový průměr mírnější než u 
studentů "bioanalytiků". Děkuji. Nastavený systém stipendií, kdy stipendia jsou 
přiznána nejlepším 10 % bez ohledu na dosažený prospěchový průměr mi připadá velmi 
nešťastný. Student dopředu neví, jaký průměr k dosažení stipendia potřebuje. 
A nastalá situace v tomto roce, že student farmacie s průměrem 1,45 stipendium 
dostane a student LDZ/BLDZ s průměrem 1,25 stipendium nedostane, mi přijde velmi 
nespravedlivá. Šance dostat stipendium je tedy hlavně závislá od toho, jak schopné či 
neschopné mám spolužáky v oboru? Není načase tenhle systém pozměnit? 

o Podmínky pro přiznání stipendií stanovuje Stipendijní řád Univerzity Karlovy, 
který umožňuje jak přidělení stipendia nejlepším studentům napříč studijními 
programy dané fakulty, tak i výběr 10 % nejúspěšnějších z každého programu 
samostatně. Vnitřní předpis FaF je ale nastaven na 10 % nejúspěšnějších 
z každého programu samostatně. Srovnání studentů napříč obory považujeme 
za méně spravedlivé.  



Proděkan pro studijní záležitosti doc. Kučera doplnil, že doposud byly hraniční hodnoty 
průměru, s nímž se studenti zařadili mezi nejlepších 10 %, opačné (Laboratorní diagnostika ve 
zdravotnictví s hodnotou 1,4 a Farmacie s hodnotou 1,3). Kritériem je opravdu hranice 10 % 
z celkového počtu studentů daného oboru, proto se hraniční hodnota průměru liší. 
 
Doc. Krátký otevřel diskuzi. 
 
Senátorka Kučerová vznesla podnět, který vzešel ze studentské diskuze. Některým studentům 
vadí, že dochází ke zjednodušování podmínek studia, díky kterému mají studenti nižších 
ročníků větší šanci získat lepší známky, a tedy dosáhnout na stipendium.   
Doc. Roh uvedl, že v některých ročnících je obecně snazší dosáhnout lepších studijních 
výsledků, proto získá stipendium více studentů právě z těchto ročníků. Parametry pro získání 
stipendia jsou jednoduché a považuje je za spravedlivé. 
Místopředsedkyně Janovcová dodala, že v původní akreditaci se nezahrnovaly do průměru 
státní zkoušky, takže opravdu spravedlivější systém lze těžko stanovit. 
 
Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 
 

Hlasování: 16-0-1 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK schválil návrh podmínek pro přiznání stipendií za vynikající studijní výsledky 
dosažené v akademickém roce 2023/2024. Stipendia budou vyplacena v akademickém roce 
2024/2025. 
 
 
8. Rozdělení výsledku hospodaření fakulty za rok 2023 

Doc. Roh jako předkladatel uvedl bod a předal slovo tajemnici fakulty Ing. Vlčkové. 
Ing. Vlčková sdělila, že v roce 2023 vykázala fakulta kladný hospodářský výsledek. V souladu 
s vnitřními předpisy Univerzity Karlovy je navrhován přesun financí do fondu provozních 
prostředků, který umožňuje jejich pozdější operativní použití. 
Doc. Krátký dodal, že Ekonomická komise AS FaF UK nevznesla k návrhu žádné připomínky. 
 
Nebyly vzneseny žádné dotazy či připomínky, bylo proto přistoupeno k hlasování. 
 

Hlasování: 16-0-0 (pro-proti-zdržel se)  
Závěr: AS FaF UK schválil návrh děkana na rozdělení výsledku hospodaření fakulty za rok 2023. 
 
 
9. Informace o krátkodobých pronájmech prostor FaF UK v roce 2024 

Doc. Roh jako předkladatel návrhu sdělil, že v dokumentu jsou uvedeny informace o využití 
prostor fakulty, účelu krátkodobých pronájmů a částkách za tyto pronájmy.  
 
Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky, proto bylo rovnou přistoupeno k hlasování. 
 
Hlasování: 16-0-0 (pro-proti-zdržel se)  
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informaci o smlouvách o krátkodobém pronájmu prostor FaF 
UK uzavřených v roce 2024.  
 
 



10.  Různé 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký požádal o schválení zápisu z 10. zasedání AS konaného dne 
20. 11. 2024, který měli členové AS FaF UK k dispozici k připomínkování a obdrželi jej 
s předstihem. 
 
Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 
 
Hlasování: 16-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 10. zasedání AS konaného dne 20. 11. 2024. 
 
Předseda AS FaF UK dále jménem předsednictva senátu a pana děkana požádal o přesun 
termínu 12. zasedání z administrativních i věcných důvodů, a to z 8. ledna na 22. ledna 2025.  
 
Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 
 
Hlasování: 15-0-1 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil přesun termínu 12. zasedání AS na 22. 01. 2025. 
 
Závěrem zasedání poděkoval doc. Kučera všem, kteří se podíleli na činnostech v rámci studijní 
agendy a popřál klidné svátky. 
 
Děkan fakulty doc. Roh se poděkoval za veškerou činnost ve prospěch fakulty a připojil se 
k přání hezkých svátků. 
 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé.  

 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký poděkoval vedení fakulty, hostům i senátorům za účast 

a veškerou činnost, popřál klidné svátky a ukončil zasedání senátu v 16:18 h. 
 

 

 

Zapsala: Ivana Dvořáková 

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

V Hradci Králové dne 5. 1. 2025. 

  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 11. zasedání konaném dne 18. prosince 2024 

 

Usnesení 11-1: AS FaF UK schválil program 11. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 11-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 11-3: AS FaF UK projednal návrh předloženého Dodatku č. 4 ke Smlouvě o dílo 

uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – BAK & SYNER“ 

a Univerzitou Karlovou a souhlasí s jeho uzavřením. 

Usnesení 11-4: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 11-5: AS FaF UK schválil podmínky pro přijetí ke studiu pro akademický rok 

2025/2026 do bakalářského studijního programu Léčivé rostliny 

a nutraceutika v prezenční formě studia. 

Usnesení 11-6: AS FaF UK schválil návrh podmínek pro přiznání stipendií za vynikající 

studijní výsledky dosažené v akademickém roce 2023/2024. Stipendia 

budou vyplacena v akademickém roce 2024/2025. 

Usnesení 11-7: AS FaF UK schválil návrh děkana na rozdělení výsledku hospodaření 

fakulty za rok 2023. 

Usnesení 11-8: AS FaF UK vzal na vědomí informaci o smlouvách o krátkodobém 

pronájmu prostor FaF UK uzavřených v roce 2024. 

Usnesení 11-9: AS FaF UK schválil zápis z 10. zasedání AS konaného dne 20. 11. 2024.  

Usnesení 11-10: AS FaF UK schválil přesun termínu 12. zasedání AS na 22. 1. 2025. 

Usnesení 11-11: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Zapsal: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila:  doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 


